



DANSK VARMBLOD

## Referat for hovedbestyrelsesmøde den 22. august 2023 kl. 16 på Vilhelmsborg

Til stede: Casper Cassøe Krüth (CC), Jens Helmers (JH), Inge Madsen (IM), Frank Evald (FE), Jan Pedersen (JP), Ulrik Kristensen (UK), Jørn Jensen (JJ), Per Springborg (PS)

Afbud: Kristian Bech

Referent: Pia Feldstedt

### Foreningen

#### 1. Underskrift af referatet fra mødet den 21. april og 14. maj (Dommerliste).

Referat er underskrevet. Dommerlisten underskrives til næste møde.

#### 2. Økonomi – første halvår

CC gennemgik hovedpunkter for økonomien. Indtægter og udgifter følger budgettet, der er revideret for 2023 ved seneste HB møde. .

Fakta: Nedgang i medlemmer på 5 % (168 medlemmer) i forhold til samme tid sidste år. Det påvirker økonomien med ca. -150.000.

### Status hoppekåring og følskuer

Arrangement	2022	2023	Fremgang
Hopper til sadelkåring	221	253	14 %
Hopper til eksteriørkåring ved følskuer	47	106	125 %
2-års hopper	67	83	23 %
En-dommer kåringer til nu	118	122	3 %
Føl til følskue	475	642	35 %
Samlet aktivitet	928	1.206	30 %

Der har været meget travlt på kontoret.

Der er stor ros til Avlsafdelingen og dommerne. Især Vicky Nortvig og Signe Wiese har trukket et stort læs, sammen med de ansatte på kontoret med Christine Prip i spidsen.

Det går godt med afvikling af ferie og afspadsering, dog har der været overtid pga. travlhed med kåringer og følskuer den sidste måned.

#### 3. Regionernes økonomi

Varetagelse af økonomien er sendt tilbage til regionerne, og det styrker overblikket i regionen. Økonomien for regionerne er stram, men det er ikke noget nyt.

Regionerne har altid selv bestemt, men økonomiudvalget er kede af at regionerne på egen hånd investerer i værdipapirer. Det er HB, der har det endelige ansvar for regionernes økonomi.

Følskuerne er blevet solgt til sponsorer i år i de fleste regioner, hvilket har styrket regionernes økonomi.

---

Protektor: Hendes Kongelige højhed Prinsesse Benedikte

Vilhelmsborg Alle 1 ▪ DK-8320 Mårslet ▪ Tlf. 87 47 54 00 ▪ Mail: varmblod@varmblod.dk ▪ www.varmblod.dk

Bank: Middelfart Sparekasse nr. 1687 3230849764. BIC/SWIFT: MISPDK21 ▪ IBAN-NR.: DK6816873230849764 ▪ Vat.no: DK 26682312



DANSK VARMBLOD

IM: Bestyrelsen har holdt møde om regionens stramme økonomi, og der gøres tiltag for at ændre denne status.

Reg. 3 betaler 10.000 for at være på ASK og har ikke mulighed for tjene penge på bokse og arrangementet.

CC: Regionerne skal sætte tæring efter næring. Man behøver ikke at have det hele.

JP: Kan der undersøges om der kan laves en bedre aftale med ASK. IM undersøger det.

#### **4. Regionarrangementer, ensartethed**

CC: Der er stor forskel på de regionale følskuer, selv om der er en fælles manual. Det skal op på Stormødet. Udformning af banerne og logistikken er meget forskellige.

Der skal være ensartethed mht. hovedsponsorer og reklame.

Vi vil gerne have en arbejdsgruppe fra regionerne til at udarbejde en manual for at det bliver mere ensartet.

Beslutning: Hb ønsker nedsat et udvalg til udarbejdelse af fælles manual til styring af arrangementer.

Udvalget skal bestå af 1 repræsentant fra hver region, 1 fra kontoret, 1-2 fra avlsledelsen, 1 fra auktionsudvalget. Manualudkast skal være klar til Stormødet. Hver region skal udpege en repræsentant til udvalget. Der gives tilbagemelding herom til kontoret. Udvalgets møder afvikles via TEAMS. Første møde afholdes i september.

#### **5. Evaluering UVM, dressur**

JP: Vi fik en guldmedalje med hjem. Der bliver talt meget positivt om de danske heste og hvordan de danske ryttere rider.

CC: Der skal kigges på sammensætningen af udvalget til UVM-dressur. Kontoret skal tættere på udtagelsesprocessen i både UVM- springning og -dressur

Beslutning: Til næste møde sættes det på dagsordenen at drøfte udvælgelsesprocessen til UVM.

#### **6. Status Springheste tænketanken pilotprojekt.**

FE: Britt har lavet artikler i Ridehesten for at holde gryden i kog hen over sommeren. Det skal ud i regionerne og arbejde. Gruppen har inviteret en fra hver region til et TEAMS-møde. Der var ikke stor opbakning til mødet. Der indkaldes til nyt møde med dem, der ikke var med.

Formålet med mødet er at aktivere regionerne og få skabt en interesse.

JP: Det blev talt meget op på repræsentantskabsmødet. Der skal præsenteres nogle resultater på Repræsentantskabsmødet i 2024.

#### **7. Forum for Hestevelfærd – status på arbejdet med rapport fra Dyreetisk Råd: ”Udtalelse om brug af heste til sport”.**

Der har været 3 møder indtil videre som har deltagelse ved CC og JP.

Der holdes fremadrettet møder hver 3. uge, hvor der skal tages beslutninger om svar til hvert enkelt punkt i rapporten, disse svar skal afklares i HB, efterfølgende.

Det er branchen som helhed, der skal aflevere et svar. Hvis branchen ikke forholder sig sagligt til rapporten, kan det risikeres at Dyreetisk Råd rapport vil arbejde mod uhensigtsmæssige forslag til lovændringer.



## 8. Administrationsaftale med Driftsaktieselskabet Vilhelmsborg – en orientering.

Orientering om generalforsamlingen,

Der er efterfølgende blevet afholdt et møde med Carsten Lorentzen og bestyrelsen for Vilhelmsborg, hvor bestyrelsen bakker om CC & DV's fortsatte drift af Vilhelmsborg.

## 9. Meddelelser

### a. Udvalg

**Avlsledelsen:** IM: Beklager, at HB ikke blev informeret om evalueringen af sadelkåringen på Blue Hors, før det blev offentliggjort.

Dommerne evaluerede efter Sadelkåringen på Blue Hors, idet de fandt, at de ikke helt havde ramt det ønskede niveau. Evalueringen resulterede i, at der blev udpeget yderligere 5 medaljeaspiranter til Eliteskuet

JH: Avlerne i reg. 7 har været meget tilfredse med den nye avlsledelse.

CC: Den nye avlsledelse har været gode til at få de nye med.

IM: Der er lavet et udkast til en ny dommeruddannelse. Det bliver sendt til HB.

PS: Der er gået for meget sport i afprøvningen af 3 års hopperne. Det er meget dyrt for avlerne at gøre hopperne klar. De skal ikke kunne gå GP. Giver det værdi for avlen?

JP: Det er en vigtig diskussion om det kan gøres anderledes.

CC: Det sætter krav til dommeruddannelsen, og vi avler til sport så vores heste skal vise sig i ridning.

CC: fra kontorets side har vi oplevet at der ikke er en membran mellem Avlsledelse og kontoret mere.

**UVM Springning:** JH: Kristian Skovridder tager med til Zangersheide. Stutteri ASK deltager ikke med deres heste i Valkenswaard. JH tager til Zangersheide og FE tager til Valkenswaard.

**Auktionsudvalget:** UK: Blue Hors auktionen gik rigtig godt med gode priser. Elitefølauktionen har et ekstremt højt niveau. Auktion Jylland har fyldt op.

**Ung i DV:** IM: Har afholdt sommerlejr. Der har været god tilbagemelding på det. Der arbejdes på at lave et arrangement ved Helgstrand op til efterårsferien.



DANSK VARMBLOD

## **b. Regioner**

Reg 2. Der er snak om at finde et andet sted end Vallensbæk.

Reg.3: Sadelkåring er gået godt. Medicinhåndteringskursus planlagt i oktober.

Reg. 4: Et godt arrangement på Bøgegården. Ridehjelmen blev taget godt imod.

Kan man opfordre til at lave et samarbejde med Campen Auktioner til de avlere, der ikke er kommet af med deres føl? Appel fra regionen til at samle op på at dommerlisten kommer ud til regionen i god tid inden skuer og lign.

Reg. 5: Opstartsproblemer med nye medlemmer i bestyrelsen mht. afvikling af følskuet. Det er der evalueret på.

Reg. 6. Der er større gejst til at hjælpe i år. Der bliver en tur til Tyskland i efteråret.

Reg. 7: 2 årsskuet var alt for tidligt og der var mange hjemmekåringer. Der var ikke mange med til 2 års-skuet. Følskuer og hoppekåringer er gået godt. Utilfredshed med hjemmekåringen hos Helgstrand.

Norge: Der er 28 føl og 17 hopper tilmeldt til følskuet i Norge.

## **c. Administration**

CC: Der er god ro og det er et rigtig godt hold. Folk er dygtige på alle deres poster. Der er gang i den.

## **10. Eventuelt**

### **DV-Event**

#### 1. Økonomi – første halvår

Der er ikke sket meget siden sidst. Der er samme forventninger til budgettet som tidligere udmeldt.

#### 2. Eventuelt

JP